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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 80-6/2024.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 
Helyszín: Jogar Továbbképző Központ és Hotel, előadóterem  

Időpont: 2024. október 25. 13,00 óra 

Tárgy: Magyar Tűzoltó Szövetség kibővített Elnökségi ülése 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor nyá. tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte a megjelent elnökségi, 

bizottsági tagokat, a meghívottakat. Ismertette a mai és a holnapi szakmai továbbképzés 

programjait, a technikai tudnivalókat.  

Köszöntötte Móring József Attila országgyűlési képviselő urat, az Országgyűlés Honvédelmi 

és Rendészeti Bizottságának tagját és felkérte hozzászólásra. 

 

Móring József Attila: elismerően szólt a MTSZ, illetve a nem hivatásos tűzoltóságok 

tevékenységéről és törekvéseiről, amelyeket reálisnak tart, ezért ígéretet tett, hogy azokat 

lehetőségei szerint a megvalósítás érdekében támogatni fog. Elfoglaltsága miatt a 

rendezvényen nem tud sajnos tovább részt venni, a szakmai munkához sok sikert kívánt.  

 

Elnök: Megállapította a határozatképessége (6 fő). Felkérte a jegyzőkönyv vezetésre 

Hegymegi Ildikó, gazdasági vezetőt.  

 

Elnök: ismertette a javasolt napirendi pontokat. 
 

1. Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk 

álló feladatokról, a közelmúlt jelentősebb eseményeiről, rendezvényeiről (pl. MTSZ 

jogállására és stratégiájára vonatkozó fejlesztési javaslat összefoglalása, tisztújítás 

előkészítése) (szóbeli);  

Előterjesztő: elnök 

2. A 2024. évi pénzügyi helyzetről tájékoztató; 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Egyebek 

- tájékoztatók a nagylétszámú sportrendezvényekről, hagyományos tűzoltóverseny, 

kismotorfecskendő szerelési versenysorozat, MTSE eseményei; 

   Előterjesztők: elnök, bizottság, albizottság vezetők,  

- tájékoztató az EU-s pályázatokról, illetve azok közhasznú eredményeiről (pl. 

távoktatási program) 

 Előterjesztő: BTSZ elnök  

 

Más javaslat nem hangzott el, a napirendi pontokat az Elnökség tagjai a kiegészítéssel 

egyhangúlag elfogadták. 
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7/2024 (10.25.) elnökségi határozat: 

 

Az elnök által javasolt napirendi pontok (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadva. 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról és az 

előttünk álló feladatokról, a közelmúlt jelentősebb eseményeiről, rendezvényeiről (pl. MTSZ 

jogállására és stratégiájára vonatkozó fejlesztési javaslat összefoglalása, tisztújítás 

előkészítése). 

 

Elnök: Ismertette az előző elnökségi ülés óta eltelt időszakban megvalósult eseményeket, 

rendezvényeket. A tervezettek szerint a nyáron Olaszországban megrendezett Ifjúsági Tűzoltó 

Találkozón/Olimpián 3 csapattal nagyon jó eredményt elérve vettünk részt, majd számos 

hazai verseny, így kismotorfecskendő szerelési bajnokságok, tűzoltó sportversenyek, 

hagyományőrző versenyek valósultak meg, amelynek nem kis közösségerősítő szerepe van. 

Ezen túlmenően számos ÖTE jubileumi évforduló ünnepséget is szervezett, ahol vagy az 

elnök, vagy a megyei elnök képviselte a MTSZ-t és azokon az eseményeken 

ajándéktárgyakkal köszöntük meg a sokéves eredményes köz érdekében végzett munkát.   

 

Meg tudtuk újítani a nyár folyamán a Szlovák Tűzoltó Szövetséggel Lakiteleken, majd a 

Szlovén Tűzoltó Szövetséggel szeptember végén Bükön a korábban kötött együttműködési 

megállapodásokat, és egy-egy nagyon jó hangulatú, számos, közösen megvalósítható program 

is felvázolásra került ezeken az egyeztető megbeszéléseken.   

 

A hagyományőrzés tekintetében jelezte, hogy megtaláltuk Szilvay Kornél sírját, amelyre 

emléktáblát terveztettünk a család jóváhagyásával és a sír rendbetételét is felvállalta a 

Hagyományőrző Bizottság. A Bizottság számos versenyt szervezett, illetve vett részt rajta, így 

pl. Erdélyben is szerveztek közösen Székelykeresztúron egy nemzetközi tűzoltó találkozót, 

amelyhez az általunk szervezett szakmai napot vették alapul. Szintén a MTSZ 

közreműködésével valósult meg az idén 2. alkalommal a Hargita Megyei Önkéntes Tűzoltók 

Egyesülete szervezésben a II. Hargita Megyei Önkéntes Tűzoltó Találkozó, ahol szintén részt 

vett több megye önkéntes tűzoltó delegációja, és a Kárpát-haza Önkéntes Tűzoltó Hálózatból 

a felvidéki, vajdasági önkéntes tűzoltók is. 

 

Most először a korábban rendelkezésre álló információk miatt nem Balatonföldváron, hanem 

Budapesten a BM HEROS Ezüstfa utcai telephelyén rendeztük meg a Szakmai Napot, 

amelyen annak ellenére, hogy nem kifejezetten jó időt ígértek, mégis mintegy 800 fő vett 

részt, valamint határon túli erdélyi, vajdasági és kárpátaljai önkéntes tűzoltó bajtársak/ 

kollégák is részt vettek és sajnos utoljára volt lehetőségünk a tragikusan hírtelen elhunyt 

Potápi Árpád János államtitkár úrral is találkozni egy kimondottan jó hangulatú baráti 

beszélgetésen. A szervezésben a BM HEROS munkatársain kívül a MH közreműködését 

kellett kérnünk, akik precízen látták el a kiállításhoz, étkezéshez szükséges feladatokat. A 

számos szakmai program, bemutató mellett idén is volt gyerekprogram is, a rendezvény 

nagyon jó hangulatú volt és a visszajelzések szerint a budapesti helyszín is kedvező 

fogadtatású lett. 

 

Sajnos ebben az évben is kialakult olyan súlyos káresemény, ahol az önkénteseknek erőn felül 

kellett beavatkozni. A Vas Vármegyei több napig tartó erdőtűz után nem sokkal a Dunán 

levonuló árhullám miatt több száz önkéntes tűzoltó – és hozzátette más önkéntes szervezet, 

illetve egyén is - látott el akár több napig tűzoltási, illetve árvízi védekezési munkálatokat. Az 

árvízi védekezés után a Kormány először családi napon való részvételre hívta a beavatkozó 

állományt és családtagjaikat, majd egyösszegű jutalomban részesíti a felterjesztett állományt. 



3 

 

Ennek adatgyűjtési munkálatai éppen most folynak.  

A MTSZ a Miniszterelnöki Kabinetiroda támogatásával még a kormányhatározat előtt árvízi 

védekezésért emléklapot készíttetett, amelyet az érintett megyek elnökei az ülést követően 

tudnak eljuttatni az ÖTE-k részére. Az emléklap mind a honlapunkon, mind a facebook 

oldalon a fenti információval megtalálható.  

 

    

Az összefoglalót követően más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett. 

 

Elnök: Felkérte Varga András tű. alezredes, BAZ VMTSZ elnökét, Választási Bizottság 

vezetőjét hozzászólásra. 

 

Varga András: Tájékoztatta az elnökséget, hogy az Elnök és a Felügyelő Bizottság 

elnökének megbízatása 2025.07.17. napján lejár. Ismertette a tisztújítás kapcsán szükségessé 

váló alapszabályban és a választási szabályzatban rögzített feladatokat. Felhívta a figyelmet a 

tagozatok saját választási rendjük ütemezésének fontosságára. 

Javaslatot tett a tisztújító küldöttgyűlés helyszínére és időpontjára, melyet a Fővárosi 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság Dologház utcai épületének Gróf Széchenyi Ödön termében 

2025. június 14-én 10.00 órától javasol megtartani.  

Az Elnök, és a Felügyelő Bizottság elnökének tisztségére a jelöléseket (tagozatonként egy 

személy/tisztség jelölhető) a választások előtt legkésőbb 30 nappal meg kell küldeniük a 

választási bizottság részére. 

Határidőn túli jelöléseket a választási bizottság nem tud befogadni. 

A részletes feladatokról, eljárásrendről, határidőkről a tagozatok írásban kapnak tájékoztatást.  

 

Tájékoztatta az elnökséget a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Tűzoltó Szövetség a „Joint 

preparedness activities for volunteer firefighters” a Visegrádi Alap által támogatott 2024. 

október 17-20. között megszervezett projekt tapasztalatairól. A projektet konzorciumban 

három, a Kassa-környéki járás településeivel, azaz Torna (Turňa nad Bodvou), Makranc 

(Mokrance), Reste (Rešica) Községek önkénteseivel, valamint a Magyar Vöröskereszt 

Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Szervezetével valósították meg. A gyakorlaton továbbá 

részt vett Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság szabadnapos 

állománya. A gyakorlat alkalmával 250 fő végzett kárelhárítási irányítási, logisztikai 

feladatokat. Egy a gyakorlatról készült videót lejátszott a jelenlévőknek. 

 

 

2. napirendi pont: A 2024. évi pénzügyi helyzetről tájékoztató 

 

Gazdasági vezető: ismertette, hogy az eddig finanszírozott tevékenységek a tervezett szerint 

kerültek megvalósításra, jelezte, hogy valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, 

elmaradás nincs, a BM az állami támogatás első féléves részbeszámolóját ellenőrzi.  

 

Elmondta, hogy megyék/budapesti tűzoltó szövetségek részére a támogatási összegek 

második részletének (500eFt) utalásai és elszámolásai folyamatban vannak, ehhez kéri az 

elszámolások időbeni megküldését, tekintettel a már igen rövid ezévi költési időszakra, illetve 

amennyiben átcsoportosítási kérelemmel is kívánnak élni a szövetségek, azokat minél előbb 

jelezzék, hogy legyen idő annak átvezetésére. 

 

Jelezte továbbá, hogy a még megvalósulásra váró feladatokhoz megvan a fedezet, az állami 

támogatásból a szervezet működőképessége az idén és jövőre biztosított. 

 

A napirendi ponthoz kérdés nem érkezett, a napirendi pontot lezárták. 
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3. napirendi pont: Egyebek 

- tájékoztatók a nagylétszámú sportrendezvényekről, hagyományos 

tűzoltóverseny, kismotorfecskendő szerelési versenysorozat, MTSE eseményei; 

 

Elnök: felkérte hozzászólásra Czifra Zsolt MTSE elnököt a versenysporttal kapcsolatos 

beszámolóra. 

 

Czifra Zsolt: ismertette az idei évben rendezett versenyek tapasztalatait, kiemelve, hogy a 

versenyzők létszáma, valamint az érdeklődés is nőtt. Beszámolt arról is, hogy egy alapítványi 

jótékonysági rendezvény is megvalósulhatott, amely kiemelkedően jól sikerült, a kitűzött célt 

a verseny alatt meg tudták csinálni. 

A magyarországi tűzoltók így számos, eddig hazánkban nem ismert versenyeken is részt 

tudnak venni egyrészt itthon, másrészt külföldön, ahol nagyon jó eredményekkel 

büszkélkedhetnek. Akárcsak a ma már hazánkban is megrendezett világversenyek nem csak a 

tűzoltóknak, hanem az azokra jelentkező civileknek is szólnak. A különböző versenysportok 

megismertetésével is jelentősen nő az ismertség nemzetközi szinten is és az azokat szervezők 

részéről is egyre nagyobb érdeklődés mutatkozik a Magyarországon történő szervezésre. Az 

elismertséget az is mutatja, hogy jövőre is itt rendezik meg Szolnokon a Firefit tűzoltó 

nemzetközi versenyt, amely 4 naposra van tervezve. 

 

Idén ismét megrendezték a lépcsőfutóversenyt, amelybe egyre több tűzoltó és civil versenyző 

is bekapcsolódik. 

 

Elnök: felkérte hozzászólásra Schäffer Lászlót a Tűzoltóverseny Bizottság vezetőjét 

hozzászólásra.  

 

Schäffer László: idén az olaszországi nemzetközi ifjúsági tűzoltó olimpián túl a Kapocs 

Kupa bajnokság kerül megrendezésre. Az említett tűzoltó olimpián is sikeresen szerepeltek a 

hazai csapatok, 21 ország 60 csapata közül mind a fiú, mind a lány csapat nagyon jó 

eredményt ért el, a lány csapat egy helyezéssel lemaradt az arany minősítésről, így ezüst 

minősítést szereztek, míg a fiú csapat bronz minősítéssel tért haza. A csapatokban résztvevők 

nagyon jó élményekkel tértek haza, szép környezetben, jó körülmények között tudtak 

versenyezni. 

Az országos Kapocs Kupa lesz még ebben az évben Abasáron, a hagyományos CTIF 

nemzetközi szabályok szerint kerül megrendezésre. 

 

Több ízben részt vettünk nemzetközi versenyeken is meghívásra, így Ausztriában, 

Szlovéniában, a Vajdaságban is, amelyek mind CTIF szabályok szerint lettek megrendezve. A 

legutóbbi Tűzoltóverseny Bizottsági ülésen hozzáigazították a magyar szabályokat a 

megváltozott nemzetközi szabályokhoz, hogy a versenykiírásnak megfeleljenek a tovább 

jutott csapatok. Ezen az ülésen sikerült valamennyi szabályt módosítani, amelyet meg fognak 

küldeni a véglegesítést követően. 

 

Jövőre az országos tűzoltó versenyt Tatára június 27-29. közöttre lett tervezve, egyben kerül a 

felnőtt és ifjúsági verseny is megrendezésre, amelyen a Berlinbe 2026-ra az összevont felnőtt 

és ifjúsági olimpiára lehet a kvalifikációt megszerezni. 

 

Elnök: felkérte hozzászólásra Mencseli Imre SMTSZ elnökét a kismotorfecskendő szerelési 

bajnokságon szerzett tapasztalatokról hozzászólásra, tekintettel arra, hogy Nemes István nem 

tudott jelen lenni a mai ülésen. 
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Mencseli Imre, elnök, SMTSZ: röviden ismertette az eddigi, valamint az utolsó versennyel 

egyidőben rendezett országos kismotorszerelési bajnokság tapasztalatait, amelyeken összesen 

115 csapat, köztük 14 határon túli csapat vett részt, kiemelten Felvidék és Vajdaság csapatai. 

Az ifjúsági csapatok is egyre növekvő számban vesznek részt, amely jól mutatja, hogy egyre 

nagyobb az érdeklődés ebben a versenysorozatban is. 

Jövőre is szeretnék tovább folytatni a versenyek bővítését az ifjúsági csapatok növelésével. 

Nagyon nagy érdeme van ebben Nemes Istvánnak, aki ezt a versenysorozatot már több mint 

10 éve működteti és mindazoknak, akik pl. versenyeszközökkel is évek óta hozzájárulnak a 

megrendezéshez, illetve a MTSZ-nek, aki biztosítja a versenydíjakat a rendezvényekre.  

 

Elnök: megköszönte a sportversenyekkel kapcsolatban mindhárom szervezetnek az eddigi 

munkáját és reményét fejezte ki, hogy mindegyik sikeres rendezvény tovább folytatódik és 

továbbra is meg tudják majd szólítani mindazokat, akik eddig részt tudtak venni, illetve 

azokat is, akik eddig még nem. Kiemelte, hogy a csapatépítés ezekben a rendezvényekben is 

egyre erősebben jelenik meg, amit jól mutat, hogy a szervező települések közül sokan 

ismételten vállalják a rendezést, nem kis érdeklődéssel övezve a lakosság részéről. 

Felkérte Béres Ferenc tű. alezredes urat, hogy a Hagyományőrző Bizottság tevékenységéről, a 

versenyekről szóljon. 

 

Béres Ferenc tű. alezredes, bizottságvezető: évente 3-4 hagyományőrző verseny van 

hazánkban, azon kívül természetesen több verseny van külföldön is, aminek egy részében 

bekapcsolódnak vagy a bizottság rendezi, szervez, így. pl. Erdélyben. Ezen túlmenően a 

régmúlttal kapcsolatos kutatások, felújítások is az ő tevékenységük. Így idén került Szilvay 

Kornél sírja - amit sikerült a családdal egyeztetve - felújításra, illetve Kőszegen Gróf Endrődi 

Tamás sírját is felújították, valamint a fővárosban is minden évben Halottak Napjára 

karbantartják a tűzoltó sírokat. Az általa vezetett bizottsággal a múzeum vezetését támogatják 

a hagyományőrző tevékenységben. 

 

Sírkoszorúzás Halottak Napja alkalmából a legközelebbi feladat,  október 30-ára lett tervezve. 

 

- Egyebek 

- tájékoztató az EU-s pályázatokról, illetve azok közhasznú eredményeiről (pl. 

távoktatási program) 

-  

Elnök: felkérte hozzászólásra Kelemen Zsolt BTSZ elnökét. 

 

Kelemen Zsolt: csak pár elemet emel ki a továbbképzés előtt, ahol ez bővebb téma lesz, így a 

távoktatással összefüggően pár gondolatot osztott meg. A felújításokkal kapcsolatban is adott 

tájékoztatást, amelynél kiemelte a pályázati pénzekből történő megvalósult projektekből, hogy 

2024-26. között 5400 e Euró lett pályázva a különböző tűzoltó szövetségeket is tartalmazó 

konzorciumok által. 

 

A tisztújítás kapcsán szerinte a bemutatkozó programok helyett a küldöttgyűlés elvárásait 

kellene megfogalmazni a működésre, ha nem működik önhibánkon kívül az eddig célként 

kitűzött feladatokra való törekvés, a megvalósulás, a fókuszálást másra kellene tenni, pl. az 

EU-s források lehívásában történő szerepvállalásra. 

 

Elnök: megköszönte a hozzászólást és jelezte, hogy a továbbiakban is azokat a célokat fogja 

szem előtt tartani, amiket a küldöttgyűlés előtt felvállalt, viszont jelenleg a MTSZ irodának 

nincs több erőforrása további adminisztrációs, illetve pályázati munkára - pl. EU -, tekintettel 

az utófinanszírozásra is, ami akár évekig eltarthat. 
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Gazdasági vezető: a hozzászólásában megerősítette az elnök által elmondottakat és azt is 

hozzátette, hogy az éves működést jelenleg állami finanszírozásból lehet megvalósítani és az 

más célra nem fordítható. 

 

 

Elnök: megköszönte a hozzászólásokat, mindenkinek megköszönte az elért eredményekhez 

nyújtott munkát, közreműködést, amely nagyban hozzájárult a MTSZ sikereihez. 

Felkérte a jelenlévőket az Egyebek napirendi ponthoz tartozó, további kérdések feltevésére. 

 

További kérdés, javaslat nem érkezett, a napirendi pontot lezárták.  

 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 14.45-kor lezárta az ülést. 

 

Kmf. 

        
         


